



ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

09-12
ສິງຫາ
2022
ປີທີ 11
ສະບັບທີ 866

ຍົກສູງບົດບາດການເຄື່ອນໄຫວຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ແກ່ກໍາລັງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມຍົກສູງບົດບາດການເຄື່ອນໄຫວຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ແກ່ກໍາລັງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ (ປກສ) ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 8 ສິງຫາ 2022 ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານ ພົມສຸວອນ ເລືອງບຸນມິ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ທ່ານ ພົມ. ວັນທອງ ກອງມະນີ ຮອງລັດຖະມົນຕີ, ຫົວໜ້າກົມໃຫຍ່ການເມືອງ ກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ມີປະທານ-ຮອງປະທານກໍາມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ນາຍ ແລະ ຜົນຕໍາຫລວດ ພ້ອມດ້ວຍຜະນັກງານຫລັກແຫລ່ງຈາກກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ເຂົ້າຮ່ວມ.



ໃນກອງປະຊຸມ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຝັງການເຜີຍແຜ່ເອກະສານສໍາຄັນຕ່າງໆ ຄື: ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX; ບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາແຫ່ງຊາດ (ສະບັບປັບປຸງ) ເລກທີ 64/ສພຊ, ລົງວັນທີ 9 ທັນວາ 2015 ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປັບປຸງບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ສະບັບເລກທີ 82/ສພຊ, ລົງວັນທີ 30 ມິຖຸນາ 2020 ທີ່ພົວພັນເຖິງຜົນສໍາເລັດ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງກໍາມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ສະບັບເລກທີ 169/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 5 ກໍລະກົດ 2021; ນະໂຍບາຍຕໍ່ຜະນັກງານ-ນັກຮົບໃນກໍາລັງປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຢູ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ສະບັບເລກທີ 163/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 2 ມິຖຸນາ 2022; ຂໍ້ຕົກລົງຮ່ວມວ່າດ້ວຍການປະສານງານລະຫວ່າງກໍາມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ຄະນະປະສານງານຂອງກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ ສະບັບເລກທີ 01/ປກຊ ສ-ຄ.ປກທ, ລົງວັນທີ 9 ກຸມພາ 2022; ບົດສະຫລຸບເຕີລາຄາ ໂດຍ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ນໍ້າໃຈອັນສົມວນຊົນ ໝັ້ນຍືນ!

ວັນທີ 13 ສິງຫາ ຖືກກຳນົດໃຫ້ເປັນວັນສົມວນຊົນ ແລະ ການພິມຈຳໜ່າຍ ຕາມກົດໝາຍສົມວນຊົນ ເຊິ່ງຖືເປັນຄວາມພາກພູມໃຈຂອງຜູ້ເຮັດໜ້າທີ່ດ້ານສົມວນຊົນຂອງປະເທດເຮົາ ເຊິ່ງປີນີ້ແມ່ນ ຄົບຮອບ 72 ປີພໍດີ.

ແທນປະຊາຊົນ, ລາຍການວິທະຍຸ ແລະ ໂທລະພາບ ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ, ເວັບໄຊ, ສື່ສັງຄົມອອນລາຍ, ຢູທູບ ແລະ ເອັບພິເຄຊັນ” ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ສົມວນຊົນສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສ້າງຜົນງານທີ່ຜັນເຕັ້ນໃນຫລາຍດ້ານ ເຂົ້າໃນແຕ່ລະສື່ຕ່າງໆຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ທັງນີ້ກໍເພື່ອເປັນຊ່ອງທາງໃນການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ບັນດານິຕິກຳ, ກົດໝາຍ, ລະບຽບການຕ່າງໆ ແລະ ເປັນກະບອກສຽງ ເພື່ອໃຫ້ສັງຄົມໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ

ເຂົ້າໃຈເຖິງສິດ, ໜ້າທີ່ ແລະ ພາລະບົດບາດ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງບັນດາການນໍາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍຄືບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນທົ່ວປະເທດ. ສ່ວນທິດທາງໃນຕໍ່ໜ້າ ສົມວນຊົນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດພວກເຮົາ ໄດ້ມີແຜນດຳເນີນງານ ເພື່ອໃຫ້ສື່ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເປັນທີ່ຮູ້ຈັກ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ຮຽບຮຽງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປັບປຸງບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສາມປະຊາຊົນ



ໜ້າ 3

ລະດົມແນວຄິດໃສ່ຮ່າງຄູ່ມືການຕິດຕາມກວດກາ

(ສພຊ) ການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ເປັນວຽກງານໜຶ່ງທີ່ມີຄວາມໝາຍ, ຄວາມສໍາຄັນ ທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ດຳເນີນການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍໃນທຸກຂົງເຂດວຽກງານ ເພື່ອຕິດຕາມກວດກາ, ຕີລາຄາ ແລະ ປະເມີນປະສິດທິພາບ, ປະສິດທິຜົນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ທີ່ຍັງບໍ່ທັນແທດເໝາະກັບສະພາບການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ ແລະ ຍັງບໍ່ທັນສອດຄ່ອງກັບລັດຖະທໍາມະນູນ, ກົດ

ໝາຍອື່ນ ທີ່ເຫັນວ່າເປັນຊ່ອງວ່າງ, ມີຜົນກະທົບ ແລະ ບໍ່ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍສະບັບດັ່ງກ່າວໄດ້. ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 4-5 ສິງຫາ 2022 ກໍາມາທິການກົດໝາຍໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມເປີດກວ້າງລະດົມແນວຄິດໃສ່ຮ່າງຄູ່ມືການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຂຶ້ນ ທີ່ເມືອງວຽງຈັນ ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ທັງເປັນປະທານກໍາມາທິການ

ກົດໝາຍ ໂດຍມີບັນດາຮອງປະທານກໍາມາທິການ, ຫົວໜ້າກົມ, ຮອງຫົວໜ້າກົມ ຈາກສະພາແຫ່ງຊາດ, ກະຊວງຍຸຕິທຳ, ຫ້ອງວ່າການສໍານັກງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ຫົວໜ້າພະແນກ, ຮອງຫົວໜ້າພະແນກ ແລະ ລັດຖະກອນວິຊາການຈໍານວນໜຶ່ງເຂົ້າຮ່ວມ. ທັງນີ້ ເພື່ອຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບຄໍາເຫັນໃສ່ຮ່າງມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນການ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ສພຊ ໄຊຍະບູລີ ພິຈາລະນາ ຫລາຍບັນຫາສໍາຄັນຂອງແຂວງ



ໜ້າ 3

ສພຊ ໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫລືອອຸປະກອນທ້ອງຖານ



ໜ້າ 2

ກອງປະຊຸມ ສພຊ ອຸດົມໄຊ ພິຈາລະນາຫລາຍບັນຫາສໍາຄັນ

(ສພຊ) ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນອັງຄານ ວັນທີ 9 ສິງຫາ 2022 ທີ່ສະໂມສອນແຂວງອຸດົມໄຊ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຊ) ອຸດົມໄຊ ຊຸດທີ II ໄດ້ໄຂຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ໂດຍພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄໍາຕີ ວົງລ້ອມ ຮອງເລຂາຄະ



ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 5



ໜ້າ 5

ຊົມເຊີຍວັນສົມວນຊົນ ແລະ ການພິມຈຳໜ່າຍ ຄົບຮອບ 72 ປີ (13/8/1950-13/8/2022) ຢ່າງສຸດໃຈ!



ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ

ການໃຊ້ຄຳບໍ່ສຸພາບ ຫລື ຄຳຫຍາບຂອງເດັກ ອາດເປັນບັນຫາທີ່ຄູ່ພໍ່ແມ່ຜູ້ປົກຄອງ ກຳລັງວິຕົກກັງວົນ ໂດຍບໍ່ເຂົ້າໃຈເຖິງສາເຫດ ແລະ ວິທີປ້ອງກັນ ຫລື ແກ້ໄຂ ດັ່ງນັ້ນ, ໃນຄໍລຳສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາສະບັບນີ້ ເຮົາມາສຶກສາ ແລະ ຮຽນຮູ້ນຳກັນເບິ່ງວ່າ ມັນເກີດມາຈາກສາເຫດໃດ ແລະ ມີວິທີທາງແກ້ໄຂ ປ້ອງກັນຄືແນວໃດ.

ການໃຊ້ຊື່ວິດໃນປັດຈຸບັນ ເຮົາຕ້ອງຍອມຮັບກ່ອນວ່າ ສື່ອອນລາຍເປັນປັດໄຈໜຶ່ງ ທີ່ມີບົດບາດສຳຄັນ ໃນສັງຄົມປັດຈຸບັນ ບໍ່ວ່າຈະເປັນເດັກນ້ອຍ ຫລື ຜູ້ໃຫຍ່ ສື່ອອນລາຍເປັນປັດໄຈໜຶ່ງທີ່ມີອິດທິພົນ ເຮັດໃຫ້ເດັກເກີດການຮຽນແບບການໃຊ້ຄຳບໍ່ສຸພາບ ເພາະເດັກຄິດວ່າ ການໃຊ້ຄຳບໍ່ສຸພາບລະຫວ່າງໝູ່ເພື່ອນ ມັນບໍ່ແມ່ນ

ພຶດຕິກຳການ ໃຊ້ຄຳບໍ່ສຸພາບຈາກສື່ອອນລາຍ

ແປ ແລະ ຮຽນຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ



ເລື່ອງທີ່ຜິດ ແລະ ກໍ່ເປັນທີ່ຍອມຮັບ ເຂົ້າໃຈວ່າ ຄຳຫຍາບເປັນພຶດຕິກຳ ເມື່ອເວົ້າ ຫລື ຫັກທ້ວງກັນອອກມາ ຕາມໄວອາຍຸຂອງເດັກນ້ອຍ ເຊິ່ງອາດຈະຮຽນແບບຈາກໝູ່ເພື່ອນ ຫລື ຜູ້ມີເປັນຄຳຫຍາບຄືກັນ.

ເລື່ອງທີ່ຜິດ ແລະ ກໍ່ເປັນທີ່ຍອມຮັບ ເຂົ້າໃຈວ່າ ຄຳຫຍາບເປັນພຶດຕິກຳ ເມື່ອເວົ້າ ຫລື ຫັກທ້ວງກັນອອກມາ ຕາມໄວອາຍຸຂອງເດັກນ້ອຍ ເຊິ່ງອາດຈະຮຽນແບບຈາກໝູ່ເພື່ອນ ຫລື ຜູ້ມີເປັນຄຳຫຍາບຄືກັນ.

ເຂົ້າໃຈວ່າ ຄຳຫຍາບເປັນພຶດຕິກຳ ຕາມໄວອາຍຸຂອງເດັກນ້ອຍ ເຊິ່ງອາດຈະຮຽນແບບຈາກໝູ່ເພື່ອນ ຫລື ຜູ້ມີອິດທິພົນໃນສື່ອອນລາຍ; ສະນັ້ນ, ກ່ອນອື່ນໝົດ ພໍ່ແມ່ຄວນ ອິດທິພົນໃນສື່ອອນລາຍ; ສະນັ້ນ,

ເຂົ້າໃຈວ່າ ຄຳຫຍາບເປັນພຶດຕິກຳ ຕາມໄວອາຍຸຂອງເດັກນ້ອຍ ເຊິ່ງອາດຈະຮຽນແບບຈາກໝູ່ເພື່ອນ ຫລື ຜູ້ມີອິດທິພົນໃນສື່ອອນລາຍ; ສະນັ້ນ,

ລອງຫາໂອກາດສົນທະນາເຖິງຂໍ້ດີ ແລະ ຂໍ້ເສຍ ຂອງການໃຊ້ຄຳຫຍາບ ແລ້ວແນະນຳໃຫ້ເດັກເຂົ້າໃຈວ່າ ເຂົາສາມາດໄດ້ຮັບການຍອມຮັບຈາກຄົນອື່ນໄດ້ ໂດຍບໍ່ໃຫ້ຄຳຫຍາບ, ສະມາຊິກໃນຄອບຄົວຄວນເປັນຕົວຢ່າງທີ່ດີ ໃນການໃຊ້ຄຳສຳທີ່ເໝາະສົມ ໃນທຸກໆອະລິຍະບົດ, ພໍ່ແມ່ຄວນຊົມເຊີຍເມື່ອລູກໃຊ້ພາສາທີ່ເໝາະສົມ ໂດຍບໍ່ມີຄຳຫຍາບທີ່ລອກຮຽນແບບມາຈາກສື່ອອນລາຍ ພ້ອມທັງຫຼຸດຜ່ອນການໃຊ້ສື່ອອນລາຍ ທີ່ມີເນື້ອໃນບໍ່ເໝາະສົມກັບອາຍຸຂອງເດັກນ້ອຍ ໂດຍສະເພາະຄວາມຮຸນແຮງ ແລະ ການໃຊ້ສັບພາສາ; ແນະນຳສື່ອອນລາຍ ຫລື ຜູ້ທີ່ມີອິດທິພົນ (ເນັດໂອດ໌) ທີ່ໃຊ້ຄຳຖືກຕ້ອງເໝາະສົມ; ຕັກເຕືອນເມື່ອມີການໂພສຂໍ້ຄວາມດ້ວຍຄຳເວົ້າທີ່ຫຍາບຄາຍ ເມື່ອເດັກນ້ອຍໃຈຮ້າຍ ຫລື ບໍ່ພໍໃຈ ແລະ ອະທິບາຍໃຫ້ເດັກຮູ້ວ່າ ຂໍ້ຄວາມດັ່ງກ່າວຢູ່ໃນອອນລາຍອາດຈະມີຜົນກະທົບທາງລົບ ຕໍ່ກັບໂຕເຂົາເອງໃນອະນາຄົດ.

www.sanook.com

ເບີໂທສຸກເສີນ

ຕຳຫລວດ

- ປກສ ນະຄອນຫລວງ 021 419119
- ກົມຕຳຫລວດສືບສວນ-ສອບສວນ 021 970093
- ກົມຕຳຫລວດປ້ອງກັນຢາເສບຕິດ 021 217258
- ກົມຕຳຫລວດເສດຖະກິດ 021 212519
- ກົມຕຳຫລວດຈະລາຈອນ 021 900927
- ກົມຕຳຫລວດສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕຳຫລວດຄ້າມະນຸດ 021 970543
- ກົມຕຳຫລວດກວດຄົນເຂົ້າເມືອງ (ຕມ) 021 251287



ສາລາກະວີ

ສິດ

ໂດຍ: ຊອບ ທຳມະຊາດ

* ສັງຄົມພວມຍາກຫຍັງ ໂລຄາມາວຽນວິນ ຍ້ອນວ່າມານໂຕຮ້າຍ ເສດຖະກິດບໍ່ເຕືອ້ງ

* ຂໍໃຫ້ຊົນຊ່ວຍຊວ່ານ ວານວົງສີມວນຊົນ ເປັນຜູ້ຂານຈາແຈ້ງ ທັງຂ່າວດີຂ່າວຮ້າຍ ນຳມາເຜີຍແຜ່ໃຫ້

* ບ່ອນໃດຈົມແຈບຝັ່ນ ຍັງບໍ່ທັນປັບປຸງ ຕ້ອງໄດ້ຫາຊຸດຄູ້ຍ ເຄຣຍບັນຫາແຈ່ມແຈ້ງ

* ເຜີຍແຜ່ຂ່າວອອກນັ້ນ ບໍ່ເຂົ້າຂ້າງອອກຂາ ຊຸເອົາຄວາມເປັນກາງຂຶ້ນ ຄັນບໍ່ ມັນຊິຄືຝິ່ນເວົ້າ

* ປະສານໃຈກອດກ້ຽວ ເດີນໄປຕາມແນວທາງ ບັນຫາດີຍ່ຍ່ອງ ອຳນາດຝິ່ນມອບໃຫ້

* ສີ່ເອີຍ! ຝົນເຝິກໄວ້ ໃຫ້ມັນຄົມຍາມຂຽນ ມວນຊົນລາວອາໄສເຈົ້າ ເປັນກະບອກສຽງ "ສີ່" ໃຫ້

ຄຸງຂອດການພັດທະນາ ໝູ່ຄົນໂອຍຮ້ອງ ໄວຮັດລາມແຜ່ ຕິງເຕົ້ນແລ່ນຂະຫຍາຍ

ເສີມສິ່ງແນວທາງ ດຸງເດີນນຳໜ້າ ເຍືອງແສງແທງຖືກທີ່ ປະຊາໄດ້ຮັບຊົມ

ຍັງມີຕື້ນໂຕຕາມ ປ່ຽນແປງຕົນນັ້ນ ລຸຍລົງຄວັດເຂ່ຍ ປະຊາຮູ້ຊາບນຳ ນັ້ນແລ້ວ!

ຍືນທ່ຽງເປັນກາງ ວ່າຕາມນະໂຍບາຍເວົ້າ ຕາມນາມຮຽກ "ສີ່" ວ່າເຮົານັ້ນ "ຊື່ງ" ເສີຍບໍ່ເປັນດາຍ

ເປັນ "ສີ່" ສັງຄົມເຫັນ ຝັກວາງລົງຊື່ ມົວໝອງເຕືອນບອກ ຈິ່ງນຳໃຊ້ໃຫ້ຖືກທາງ

ປາຍປາກກາຕິນ ປ່ຽນສັງຄົມຈະເລີນກ້າວ ຈາຂານເຕືອນປ່າວ ສັງຄົມໄດ້ຮັບຂໍ້ມູນ ຊອບແລ້ວ!



ທັກທາຍ ລະບາຍ

ສາວຈິ້ມ

(ເລື່ອງເບິ່ງ ເວົ້າແບບກັນເອງ ບໍ່ຄຳພິທີການ)

* ຊົມເຊີຍວິນສີ່ມວນຊົນແຫ່ງຊາດ (13 ສິງຫາ 1950-13 ສິງຫາ 2022) ຄົບຮອບ 72 ປີ ຮຽມຂໍບໍ່ຍົກຍ້ອງຊົມຊື່ນຍິນດີ ເຈັດສິບສອງປີສີ່ມວນຊົນ ຄູ່ຄຽງສະຫຍາຍກ້າວ ປະເທດລາວ ພຸ່ງພັນ ສາກົນເຊິ່ງຊ່າ ຍ້ອນວ່າສີ່ຊ່ວຍຊູ້ ຊູ້ໄຫ້ໄລກລີ້ ນັ້ນແລ້ວ!

* ຊົມເຊີຍວິນລັດຖະທຳມະນູນ ແຫ່ງ ສປປລາວ ທີ່ໜູນລຽນບັນລັບຄົບຮອບ 31 ປີ (15 ສິງຫາ 1991-15 ສິງຫາ 2022) ຫລາຍພາກສ່ວນໄດ້ມີການກະກຽມກິດຈະກຳເພື່ອສະເຫລີມສະຫລອງຢ່າງຄົກຄັບລັດຖະທຳມະນູນປະກາດໃຊ້ ເປັນແມ່ຂອງກົດໝາຍ ຊ່ວຍໃຫ້ສັງຄົມລາວ ໜັ້ນຄົງຈະເລີນກ້າວ ຍ້ອນລາວມີລັດຖະທຳມະນູນໃຊ້ ຄວາມສິດໄວລື່ງຄຽງຄູ່ ຊູຊາດລາວເອກອ້າງ ສາກົນຮູ້ທ້ວເຖິງ ຊອບແລ້ວ!

* ຂ່າວການປ່ຽນຖ່າຍໄພອຳນາດຈາກລະບົບເຊີລາເຊອ ເປັນລະບົບເອຊີ ໄປສະຖານທີ່ 8 ຄຸດຄີ ໄພອຳນາດ ໄພນສະອາດ, ທ່າປະຊຸມແຫ່ງຊາດ, ລາດຄອາຍ, ສີບຸນເຮືອງ, ຮ່ວງໄກ່ແກ້ວ, ສີດ່າດອນ, ໂຮງກາຍະສິນ ແລະ ໄພອຳນາດ ດົງປ່າແຫລບ ເຊິ່ງຜ່ານມາ ໄພແດງຈຸດດັ່ງກ່າວ ບ່າໃຊ້ລະບົບເຊີລາເຊອ (ພະລັງງານແສງອາທິດ) ເກີດມີຄວາມເປ່ເພ ໄພບໍ່ສະດຽບ ເຮັດໃຫ້ການສັນຈອນສັບສົນດົນສົມຄວນ ຈາກນີ້ໄປພັ້ນ້ອງ ບັກຂັບຂີ່ ທັງຫລາຍ ດົງບໍ່ໝັກພະໄພ ເລື່ອງການສັນຈອນຍ້າຍ ຂີ່ໃຫ້ຍືນຍາດໜັ້ນ ໄພແດງຈຸດທີ່ວ່າ ຢ່າໄດ້ມໍລະນະມ້ອຍ ຄືກັຜ່ານມາ ໃດເປັ!

👉 ຊອບຍັ້ມ 👈 # ແວ່ນຕູ້

ເລື່ອງ: ການປຽບທຽບ

ໃນຊ່ວງໄມ້ງຮຽນວິຊາພູມສາດ ຮາດຄູ່ຄາມນັກຮຽນວ່າ ທະວີບອາເມລິກາກັບດອງລັບ ແມ່ນຫຍັງໂກກວ່າກັນ? ຫ້າວ ເອບ ຍົກມືຂຶ້ນ ແລ້ວຕອບວ່າ:

- ທະວີບອາເມລິກາໂກກວ່າ
- ເປັນຫຍັງຈຶ່ງວ່າແນວນັ້ນ?
- ເພາະວ່າເດືອນ ນ້ອງທຽວເຫັນເກືອບທຸກຄົນ ແຕ່ທະວີບອາເມລິກາ ບໍ່ເຄີຍເຫັນລັກເຮື້ອ
- ໃຖ້?



ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຂະຍອມ

ວ່າໃຜກະດັກ ເຟື້ນແຮ່ງກະດັ ວ່າໃຜລັກ ເຟື້ນພັດນັ້ງຂຶ້ນຕ່

ສຳເລັດກອງປະຊຸມລັດຖະມົນຕີການຕ່າງປະເທດອາຊຽນ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໂນ



ຕາມການລາຍງານຂ່າວໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ກອງປະຊຸມລັດຖະມົນຕີການຕ່າງປະເທດອາຊຽນ ຄັ້ງທີ 55 ແລະ ກອງປະຊຸມປື້ນອ້ອມຕ່າງໆທີ່ຈັດຂຶ້ນຢູ່ນະຄອນຫລວງພະນົມເປັນ ປະເທດກຳປູເຈຍ ໄດ້ອັດລົງຢ່າງຈົບງາມໃນວັນທີ 6 ສິງຫານີ້ ກອງປະຊຸມໄດ້ຜ່ານຮັບຮອງເອກະສານກ່ຽວກັບການຮ່ວມມືພາກພື້ນປະມານ 30 ສະບັບ.

ກຳປູເຈຍແມ່ນປະເທດປະທານໝູນວຽນຂອງອາຊຽນ ປະຈຳປີ 2022 ທ່ານ ປຣັກ ໂຊຄຸນ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ທັງເປັນລັດຖະມົນຕີກະຊວງການຕ່າງປະເທດກຳປູເຈຍໄດ້ກ່າວໃນກອງປະຊຸມຖະແຫລງຂ່າວພາຍຫລັງກອງປະຊຸມສິ້ນສຸດລົງວ່າ:

ລັດຖະມົນຕີການຕ່າງປະເທດຂອງປັນດາປະເທດສະມາຊິກອາຊຽນໄດ້ທົບທວນຄືນຄວາມຄືບໜ້າທີ່ໄດ້ຮັບນັບມາຮອດປັດຈຸບັນໃນດ້ານການເພີ່ມທະວີການສ້າງປະຊາຄົມອາຊຽນ ການຊຸກຍູ້ການເຊື່ອມໂຍງພາກພື້ນ ພ້ອມທັງການເພີ່ມທະວີການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງອາຊຽນກັບຄູ່ຮ່ວມມືພາຍນອກ.

ລັດຖະມົນຕີການຕ່າງປະເທດອາຊຽນ ຍັງໄດ້ຍິນຢືນວ່າ: ຈະສຸມໃສ່ການຮັບປະກັນການປະຕິບັດສັນຍາກ່ຽວກັບສາຍພົວພັນຄູ່ຮ່ວມມືເມືອງ, ຄວາມໝັ້ນຄົງ, ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແລະ ວັດທະນະທຳເປັນຕົ້ນ.

ກອງປະຊຸມລັດຖະມົນຕີການຕ່າງປະເທດອາຊຽນ ຄັ້ງທີ 55 ແລະ ກອງປະຊຸມປື້ນອ້ອມຕ່າງໆ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນທີ່ປະເທດກຳປູເຈຍ ລະຫວ່າງວັນທີ 30 ກໍລະກົດ-6 ສິງຫາ 2022 ໂດຍລັດຖະມົນຕີການຕ່າງປະເທດແລະ ຜູ້ຕາງໜ້າຈາກ 38 ປະເທດໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ໄດ້ຜ່ານຮັບຮອງ ແລະ ອະນຸມັດເອກະສານກ່ຽວກັບການຮ່ວມມືພາກພື້ນປະມານ 3 ສະບັບ ເຊິ່ງພົວພັນເຖິງຂົງເຂດການເມືອງ, ຄວາມໝັ້ນຄົງ, ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແລະ ວັດທະນະທຳເປັນຕົ້ນ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: ASEAN.org

ເວທີປຶກສາຫາລືລະຫວ່າງສົມວນຊົນ ແລະ ຄັງປັນຍາຈີນ-ອາຊຽນ 2022

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໂນ

ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວໃນວັນທີ 7 ສິງຫາ 2022 ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ກອງປະຊຸມເວທີປຶກສາຫາລື ລະຫວ່າງສົມວນຊົນ ແລະ ຄັງປັນຍາຈີນ-ອາຊຽນ ປະຈຳປີ 2022 ໄດ້ຈັດຂຶ້ນຢູ່ນະຄອນຫລວງປັກກິ່ງ ປະເທດຈີນ ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້: “ການພັດທະນາຂອງທົ່ວໂລກຮ່ວມຊາຕາກຳປະສານງານການເຄື່ອນໄຫວ” ເຊິ່ງມີບັນດາເຈົ້າໜ້າທີ່ຜູ້ຮັບຜິດຊອບສົມວນຊົນຫລັກ, ຜູ້ຕາງໜ້າຄັງປັນຍາ ແລະ ຜູ້ຊ່ຽວຊານ, ນັກວິຊາການຈາກຈີນ ແລະ 10 ປະເທດອາຊຽນເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມດ້ວຍຮູບແບບອອນໄລ ແລະ ອັອບໄລ ທັງນີ້, ກໍ່ເພື່ອດຳເນີນການແລກປ່ຽນກັນ ໂດຍປື້ນປ້ອມການຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ລິເລີ່ມກ່ຽວກັບການພັດທະນາຂອງທົ່ວໂລກ, ການຊຸກຍູ້ສາຍພົວພັນຄູ່ຮ່ວມມຸດທະສາດຮອບດ້ານຈີນ-ອາຊຽນ ແລະ ອື່ນໆ.

ນັບຕັ້ງແຕ່ປະເທດຈີນໄດ້ສະເໜີອອກຂໍ້ລິເລີ່ມກ່ຽວກັບການພັດທະນາຂອງທົ່ວໂລກເມື່ອເດືອນກັນຍາ

ປີ 2021 ເປັນຕົ້ນມາ ຂໍ້ລິເລີ່ມດັ່ງກ່າວ ໄດ້ຮັບການຕອບຮັບ ແລະ ການສະໜັບສະໜູນຢ່າງຕັ້ງໜ້າຈາກປະຊາຄົມໂລກ ໃນກອງປະຊຸມເວທີປຶກສາຫາລືຄັ້ງນີ້ ທ່ານ ນາງ ຄຳເຝົ້າ ເອີນທະວັນ ເອກອັກຄະລັດຖະທູດ ສປປລາວ ປະຈຳ ສປຈີນ ໄດ້ມີຄຳເຫັນວ່າ: ສອງຝ່າຍລາວ-ຈີນສາມາດເພີ່ມທະວີການເຊື່ອມໂຍງລະຫວ່າງຂໍ້ລິເລີ່ມກ່ຽວກັບການພັດທະນາຂອງທົ່ວໂລກ ແລະ ວິໄສທັດຂອງປະຊາຄົມອາຊຽນ 2025 ດຳເນີນການຮ່ວມມືໃຫ້ຫລາຍກວ່າເກົ່າໃນດ້ານລົບລ້າງຄວາມທຸກຍາກ, ການສ້າງພື້ນຖານໂຄງລ່າງ, ຄວາມໝັ້ນຄົງດ້ານສະບຽງອາຫານ ແລະ ຊັບພະຍາກອນ ແລະ ດ້ານອື່ນໆ.

ທ່ານ ເສີນເຕີໂຫ ເລຂາທິການສູນຈີນ-ອາຊຽນ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ສົມວນຊົນຈີນ ແລະ ອາຊຽນ ຄວນສຸມໃສ່ການປ້ອງກັນ ແລະ ດຳເນີນການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ການພື້ນຜູ້ດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ຫົວຂໍ້ອື່ນໆ ເລົ່າເລື່ອງລາວກ່ຽວກັບການ

ພັດທະນາຂອງຈີນ-ອາຊຽນໃຫ້ດີ ເພື່ອສ້າງສະພາບແວດລ້ອມດ້ານທາງສຽງທີ່ດີໃຫ້ແກ່ການລົງເລິກການຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງຝ່າຍ.

ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ໄດ້ຕີລາຄາໃນສູງຕໍ່ບົດບາດສຳຄັນທີ່ເປັນ “ເຄື່ອງຮັກສາຄວາມໝັ້ນທຽງ” ຂອງຂໍ້ລິເລີ່ມກ່ຽວກັບການພັດທະນາຂອງທົ່ວໂລກໃນການຊຸກຍູ້ການຮ່ວມມືດ້ານການພັດທະນາສາກົນ ແລະ ເພື່ອສັນຕິພາບ ແລະ ການພັດທະນາ ເປັນຕົ້ນມີຄຳເຫັນວ່າ: ຕ້ອງໄປຕາມຄວາມຄອງຄອຍທົ່ວໄປຂອງບັນດາປະເທດໃນພາກພື້ນທີ່ສະແຫວງຫາສັນຕິພາບ, ສະແຫວງຫາສະຖຽນລະພາບ, ຊຸກຍູ້ການພັດທະນາ, ສະແຫວງຫາຕ່າງຝ່າຍຕ່າງໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດໄດ້ສິ່ງສຽງຮ່ວມກັນທີ່ຮ່ວມກັນຮັບມືກັບປັດໄຈຫຍໍ້ທີ່ເປັນໄພຂົ່ມຂູ່ຕໍ່ສັນຕິພາບ ແລະ ການພັດທະນາ, ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງບ້ານທີ່ສວຍງາມໃຫ້ດີ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: CRI



ເຊີນທ່ານຕິດຕາມຊົມລາຍການ
ກິດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ

ເປັນລາຍການໃໝ່ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ຈະເລີ່ມກະຈາຍອອກອາກາດທາງ ໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ ຊ່ອງ 3 ທຸກວັນອັງຄານ

ເວລາ **11:40-11:55** ໂມງ
 ແລະ **18:00-18:15** ໂມງ

ເຊີນທາງຕິດຕາມຊົມໄດ້



ຮ່ວມກັບ

ກົມສົມວນຊົນ ຄະນະເລຂາທິການ ສະພາແຫ່ງຊາດ

ສະຖານີໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ສະເໜີລາຍການ

“ກິດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ”

ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 - 8:00 ໂມງ
 ແລະ ທຸກໆ ວັນພຸດ ເວລາ 19:45 - 20:00 ໂມງ

ເລີ່ມອອກອາກາດ ວັນທີ 3 ສິງຫາ 2022 ນີ້ ເປັນຕົ້ນໄປ

ຜູ້ຊີ້ນຳ ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງຜະຈັນ	ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ ທ່ານ ຄຳວິສິນ ແກ້ວສຸວັນ	ຫົວໜ້າບັນນາທິການ ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງຜະຈັນ	ກອງບັນນາທິການ ທ່ານ ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ	ອອກແບບຈັດໜ້າ ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ
--	--	--	--	---